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ZÁPISNICA 

zo 14. zasadnutia  
 MONITOROVACIEHO VÝBORU PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

 

Dátum a čas konania 14.10.2024  – 10:00 hod. 

Miesto konania Účelové zariadenie Hotel Bôrik, Bôrik 15, 811 02 Bratislava 

Predsedajúci Boris Sloboda 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina 

Príloha č. 3 Prezentácia   

Príloha č. 4 Uznesenie č. 34, 35, 36, 37 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti schvaľovanie programu 

zasadnutia a voľba overovateľa. 
 

V úvode predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) ospravedlnil účasť ministra na zasadnutí a otvoril 
zasadnutie.  
 
Zástupca Európskej komisie, P. Boijmans, vo svojom príhovore uviedol pozitívne hodnotenie pokroku, 
ktorý sa dosiahol v rámci plnenia Programu Slovensku. Osobitne ocenil vývoj v oblasti zazmluvňovania, 
kde už bolo zazmluvnených okolo 25 % alokácie a 50 % alokácie je vo vyhlásených výzvach. Ďalej 
zdôraznil, že aj keď došlo k určitému pokroku, čo sa týka žiadostí o platby, Slovensko je stále len na 
úrovni niečo vyše 1 % alokácie. EK prijala prvú žiadosť o platbu, ale v tejto oblasti je potrebné zvýšiť 
objem platieb, keďže do konca roku 2025 je potrebné vyčerpať viac ako 2,1 miliardy EUR, čo 
predstavuje významnú sumu, aby sme zabránili dekomitmentu. 
 
P. Boijmans (EK)  tiež poukázal na rozdiely v pokroku medzi jednotlivými fondmi a cieľmi. Niektoré 
ciele dosahujú lepšie výsledky, ale CP5 výrazne zaostáva. Uviedol, že DG REGIO začalo navštevovať 
všetky regióny Slovenska a majú veľmi užitočné diskusie s regiónmi a mestami. Do konca roku 
predstavia výsledok ich pozorovaní. V rámci ďalších plánov P. Boijmans (EK) spomenul seminár pre 
Slovensko a Českú republiku, ktorý by sa mal konať vo februári pravdepodobne v Trenčíne. Na seminári 
budú prezentované zistenia a pozorovania, ktoré sa týkajú nízkej absorpcie prostriedkov, čo môže byť 
spôsobené náročnosťou administratívneho spracovania. 
 
Ďalším dôležitým bodom, ktorý zástupca EK otvoril, boli nedávne povodne, ktoré postihli Slovensko, 
Českú republiku, Poľsko a Rakúsko. EK na povodne reagovala prípravou zmeny nariadenia, ktorá 
umožní za určitých podmienok 100 % kofinancovanie projektov postihnutých povodňami. Plánuje sa 
predstaviť nový špecifický cieľ v CP2.  
 
Do marca budúceho roku EK by mala dostať návrh k strednodobému preskúmaniu, budú počúvať aké 
máme plány. Plánujú webinár k otázkam členských štátov k tejto téme.  
 
Na záver sa P. Boijmans (EK) venoval princípu partnerstva, ktorý je základným kameňom 
implementácie programu. Zdôraznil, že čím širšie je partnerstvo, tým efektívnejšia bude implementácia 
programu. EK preto podporuje účasť všetkých zainteresovaných strán na národnej a regionálnej úrovni 
pri diskusiách k stratégií a implementácii Programu Slovensko. Zástupca EK uzavrel svoje vystúpenie 
tým, že EK bude pokračovať v spolupráci na finalizácii novej metodiky.  
 
Tajomník MV následne potvrdil uznášaniaschopnosť výboru. 
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V rámci programu zástupcovia občianskej spoločnosti požiadali, aby informácia o participácii MNO 
pôvodne zaradená v bode rôzne bola súčasťou bodu 2. Predsedajúci MV žiadosti vyhovel. 
 
Výsledok hlasovania k programu zasadnutia: program schválený. 
 

Počet prezentovaných členov:  35 členov výboru 

za hlasovalo: 35 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
Schválenie overovateľa zápisnice: 
Za overovateľku zápisnice bola schválená pani Zuzana Nádaská (MIRRI SR). 
 
Výsledok hlasovania:   

 

Počet prezentovaných členov: 35 členov výboru 

za hlasovalo: 35 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 člen výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
2. Zmeny v Programe Slovensko 

 
 

a) Návrh na presuny územných alokácií RP a KR UMR v rámci IÚI mechanizmu Programu Slovensko  
 
Priebeh zasadnutia: 
V. Vozárova (MIRRI SR) uviedla, že územná alokácia integrovaných územných investícií bola pri tvorbe 
programu rozdelená matematickým kľúčom. Tento prístup bol vytvorený s cieľom, aby si územní 
partneri mohli financovať identifikované priority vo svojich územiach. V apríli 2024 MIRRI SR 
predstavilo pravidlá na presuny, ktoré reflektujú oprávnené požiadavky partnerov. Tieto presuny sa 
týkali technických úprav v súlade s nariadeniami a pri dodržaní tematickej koncentrácie v rámci CP1 a 
CP2, ako aj príspevkov ku klimatickým indexom zahŕňajúcim klímu, biodiverzitu a životné prostredie. 
 
Vyzbierané návrhy na presuny dosiahli objem viac ako 220 miliónov eur. Na urýchlenie distribúcie 
týchto zdrojov do území boli presuny rozdelené na dve fázy. Obe fázy sú realizovateľné v súlade 
s článkom 24, odsek 5 nariadenia o spoločných ustanoveniach, a to po schválení MV. Prvá tranža 
presunov bola odporúčaná na schválenie dňa 9. septembra 2024 Komisiou pre cieľ 5 a ostatné Komisie 
mali túto informáciu prezentovanú na vedomie. Proces zberu požiadaviek na presuny prebiehal 
od 2. mája do 14. júna, pričom MIRRI SR dodržalo stanovené pravidlá a vykonalo technickú kontrolu 
v súlade s nariadeniami a Partnerskou dohodou. Na zaručenie toho, aby presuny nemali negatívny 
vplyv na sektorové politiky na národnej úrovni, boli presuny konzultované s jednotlivými 
poskytovateľmi. Detailnejšie presuny sú uvedené v prezentácii v prílohe č. 3 
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J. Viskupič (SK8) poďakoval za predloženie návrhu na presuny územných alokácií a ocenil prístup, ktorý 
zahŕňa RP a KR UMR. Zdôraznil, že tento krok vníma veľmi pozitívne a verí, že spoločnými silami sa 
podarilo reflektovať na požiadavky regiónov v takej miere, aby obce, mestá a samosprávne kraje mohli 
čerpať finančné prostriedky tam, kde ich prioritne potrebujú a kde analýzy naznačujú potrebu 
investícií. Zvýraznil ako potešujúci fakt, že sa konečne aplikuje princíp "zdola nahor" a vyjadril nádej, 
že tento proces zostane "živý" – flexibilný a prispôsobený aktuálnym potrebám v územiach. Vzhľadom 
na nedávne klimatické zmeny a škody spôsobené povodňami upozornil na potrebu prevencie a 
pripravenosti na takéto hrozby, čo môže ukázať ďalšie priority, na ktoré bude potrebné reagovať. 
J. Viskupič (SK8) sa následne spýtal, či MIRRI SR plánuje pokračovať v procese a prehodnocovaní, ktoré 
predložili RP a KR UMR do 14. júna, a či by mohli určiť časový horizont na potenciálne aktualizácie 
v súlade s novými prioritami. Poďakoval za prístup a vyjadril dôveru, že v podobnom duchu budú 
prebiehať aj ďalšie rokovania. 
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že na presuny do územia máme k dispozícii omnoho väčší objem 
finančných prostriedkov, pričom súčasná zmena predstavuje len prvú fázu tohto procesu. Druhá fáza, 
ktorá zahŕňa presuny viac ako 100 miliónov eur, si však vyžaduje rozsiahlejšie rokovania s partnermi a 
SO, keďže ide o zložitejšiu procedúru s viacerými zmenami. 
Prvá fáza bola realizovateľná relatívne jednoducho, keďže zdroje pochádzali od jedného poskytovateľa. 
B. Sloboda uviedol, že aktuálny presun vo výške 220 miliónov eur bol potrebný vzhľadom na počiatočné 
nastavenie, ktoré neodrážalo predstavy území. B. Sloboda pripustil možnosť ďalšej podobnej revízie, 
ktorá by zohľadnila zvyškové alebo nedostatkové financie po schválení prvých projektov, pričom takéto 
rozhodnutie by bolo pravdepodobne relevantné v roku 2025 pri veľkej revízii programu. Zdôraznil, že 
k takýmto zmenám sa bude pristupovať strategicky, aby sa predišlo častým úpravám na každom 
zasadnutí MV a jeho komisií.  
P. Zacharides (ZMOS)  ocenil vykonané „cvičenie“, ktoré podľa neho prvýkrát vytvorilo priestor pre 
definovanie požiadaviek priamo z územia a ich následné seriózne posúdenie RO. Zaujímal sa, či bude 
toto "cvičenie" pokračovať a či plánovaná druhá fáza prinesie priestor na ďalšie úpravy alokácií 
v spolupráci so SO. Uviedol, že sa vytvára sa na pôde RP/KR UMR atmosféra, že územie si drží svoje 
financie na projekty, ktoré boli neschválené a čakajú na príležitosť a plánujú si pýtať prostriedky 
opakovane. Konkrétne zmienil žiadosť mesta Martin o presun financií na výstavbu alebo rekonštrukciu 
lanovky na Martinské hole a vyjadril potrebu jasného stanoviska k tomu, či tieto prostriedky budú 
k dispozícii, aby sa zabránilo viazaniu nevyužitých finančných zdrojov. 
V. Vozárová (MIRRI SR) reagovala na lanovku, že problém s týmto presunom spočíva v nedodržaní 
pravidiel na presuny vo vzťahu k plneniu klimatických cieľov.  
 
Š. Pavlík (SK8) poďakoval za slovo a ocenil možnosť realizovať presuny finančných prostriedkov. 
Vyzdvihol princíp zdola nahor, ktorý bol v tomto procese uplatnený. Uviedol, že tieto presuny neboli 
iba navrhnuté technickými sekretariátmi RP, ale vo väčšine prípadov boli schvaľované priamo RP.  
 
D. Čorbová (zástupkyňa občianskej spoločnosti) oslovil partnerov z územia o bližší popis dialógu, ktorý 
prebiehal na úrovni RP, či ktokoľvek mohol prichádzať s návrhmi alebo ako to procesne prebiehalo 
v území, nakoľko nemajú o tom informácie. 
 
J. Viskupič (SK8)  uviedol, že dialóg prebiehal v rámci RP podľa ich koncepcie, čo znamená, že 
socioekonomickí partneri, obce a mestá v komore, ako aj jednotlivé rezortné ministerstvá mali 
možnosť aktívne sa zapojiť.  
 
P. Boijmans (EK) poďakoval za dobre vykonanú prácu v pomerne krátkom čase pre všetkých 
zúčastnených partnerov, ktorí sa na tom podieľali a kompromisy, ktoré v priebehu procesu vznikli 
hodnotí pozitívne. Chcel by vyzdvihnúť dôležité aspekty, ktoré spozoroval, a to udržať dostatočne veľký 
rozpočet pre administratívne kapacity na implementáciu stratégií na úrovni regiónu a miest, lebo je 
potrebné mať dostatok kapacít v území. Čo sa týka rozpočtu, veľká časť výziev bola vyhlásená, čo je 
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pozitívne, ale stále nejakú časť výziev treba spustiť. Týka sa to hlavne MPSVR SR, SIEA, MŽP SR a MIRRI 
SR. Obávajú sa, že zazmluvňovanie je pozadu a z ich návštev v regióne videli, že veľa projektov je 
schválených, ale čakajú až kým sa zazmluvnia a rozbehne sa implementácia. Je dôležite si pripomenúť, 
aby sa dodržiavali kľúčové elementy v mechanizme IÚI. Otvorene povedal, že EK nechce vidieť podporu  
projektov na cesty II. a III. triedy ale viac strategické projekty pre VÚC a UMR.  
 

b) Návrh na presun alokácie vyčlenenej pre IÚI Rád partnerstva do alokácie vyčlenenej pre územia 
UMR v opatrení 2.7.4 Podpora budovania prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a 
mestách v sume 935 000 eur za zdroj EÚ  

 
Priebeh zasadnutia: 
V. Vozárová (MIRRI SR) predstavila návrh presunov z Rady partnerstva Banskobystrického 
samosprávneho kraja do Kooperačnej rady udržateľného mestského rozvoja Lučenec na obnovu 
Tuhárskeho námestia. Tento presun sa uskutoční v rámci opatrenia 2.7.4, kde Rada partnerstva 
Banskobystrického kraja rozhodla podporiť projektový zámer obnovy Tuhárskeho námestia v Lučenci 
tým, že časť svojej alokácie presunie do Kooperačnej rady udržateľného mestského rozvoja Lučenec. 
Obidve rady tento presun schválili a Komisia pre cieľ 5 odporučila presun na schválenie MV. 

 
B Zacharides (ZMOS) uviedol, že pred letom schválili jeden transfer alokácie do územia UMR Lučenec 
na plavecké športové centrum. Medzitým si všimol, že centrum bolo slávnostne otvorené. Pripomenul, 
že sa vtedy pýtal, či je táto záležitosť vyriešená z pohľadu pravidiel štátnej pomoci. Bolo im vtedy 
prisľúbené, že na tejto otázke sa bude intenzívne pracovať a na jeseň by mali mať jasné informácie. 
Taktiež dodal, že existuje vyšší záujem o takúto športovo-rekreačnú infraštruktúru, kde sa realizuje 
hospodárska činnosť, preto by bolo užitočné, aby bol vytvorený precedens, ktorý by sa dal predstaviť 
aj ďalším zainteresovaným stranám. 
V. Vozárová (MIRRI SR) na to odpovedala, že výzva už bola vyhlásená a  je nutné postupovať v súlade 
s ňou.  
 A. Červeňová (MIRRI SR) uviedla, že táto výzva je aktuálne nastavená bez schémy štátnej pomoci. 
Podrobne sa analyzovali jednotlivé aktivity a spoločne s územím sa došlo k záveru, že pre tento typ 
projektov nie je aplikácia schémy štátnej pomoci potrebná. Je však nutné dodržiavať všetky pravidlá 
stanovené vo výzve. Pre ostatné výzvy, ktoré boli následne vyhlasované sa už zaviedli aj schémy štátnej 
pomoci. 
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že dôvodom oneskorenia zverejnenia niektorých výziev je práve 
potreba doriešenia schém štátnej pomoci. V rámci územných výziev býva často potrebné vyriešiť, či 
ide o poskytovanie štátnej pomoci alebo nie, a samotný proces komunikácie a dopracovania schém 
môže byť faktorom, ktorý spomaľuje priebeh prípravy výziev. 
 

c) Návrh na zvýšenie finančných prostriedkov na odídencov z Ukrajiny v zmysle bodu B.2 uznesenia 
vlády SR č. 392/2024 z 9.7.2024 

 
Priebeh zasadnutia: L. Šimko (MIRRI SR) predstavil návrh na navýšenie prostriedkov na odídencov 
z Ukrajiny. Návrh nadväzuje na pokračovanie plnenia uznesenia vlády SR č. 166/2024 k materiálu 
Systémové riešenie poskytovania a financovania dodatočných výdavkov súvisiacich s odídencami 
z Ukrajiny, ktorý poukázal na potrebu finančného krytia výdavkov, jednotlivých rezortov v súvislosti 
s odídencami z Ukrajiny. Na 12. zasadnutí MV bol uskutočnený presun vo výške 34 mil. eur zo zdrojov 
v kompetencii MPSVR SR, MŠVVaM SR a MZ SR. Uznesenie vlády z 9.7.2024 určilo ministrovi školstva, 
vedy, výskumu a mládeže SR a ministrovi investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR presunúť 
22,1 mil. eur z priority Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie do špecifického cieľa ESO4.9 zameraného 
na podporu odídencom. Z dôvodu, že disponibilná alokácia priority po očistení o zazmluvnené národné 
projekty umožňovala presunúť len 14,852 mil. eur, navrhuje sa presun v tejto výške. Navrhovaný 
presun bol schválený na rokovaní Komisie pre cieľ 4 s odporúčaním pre MV presun schváliť. 
Po odsúhlasení presunu bude alokácia na podporu odídencov z Ukrajiny predstavovať sumu 
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48,852 mil. eur. MD SR spolu s MV SR v spolupráci so sprostredkovateľským orgánom MPSVR SR 
pripravili zámer národného projektu „Sociálne začlenenie odídencov z Ukrajiny“ s celkovými 
oprávnenými výdavkami vo výške viac ako 57 mil. eur (z toho ESF+ v výške 48,852 mil. eur). Zámer 
projektu bol schválený na 11. zasadnutí Komisie pre cieľ 4.  Predsedajúci doplnil, že tieto prostriedky 
sa vrátia naspäť pri najbližšej revízii, v ktorej sa budú vykonávať presuny, keďže ide o pôžičku. 
Christoph Nerlich (EK) uviedol, že víta tento presun, nakoľko podpora odídencov z Ukrajiny je 
európskou prioritou a súčasne len chcel upozorniť na túto tzv. pôžičku, ktorá by mala byť potom 
vrátená. Následne sa prihlásil P. Piešťanský (RÚZ) sa opýtal, kedy bude vytvorený materiál ohľadne 
toho, či opatrenia zrealizované pre Ukrajincov sú efektívne a druhá otázka sa týka toho, či máme 
register, kde by sme evidovali, či sa deti vzdelávajú, či odídenci pracujú? Predsedajúci uviedol, že tieto 
informácie nevieme priamo zodpovedať, nakoľko tu nemáme príslušných zástupcov MV SR, ktorí by 
tieto informácie mali k dispozícii, ale oslovíme ich s požiadavkou o poskytnutie takýchto informácií 
do zasadnutia ďalšieho MV.  
 

d) Úprava národných zdrojov v rámci finančného plánu Programu Slovensko nad rámec zmien 
vyplývajúcich z návrhov na presun alokácií podľa písm. a), b) a c) 

 
Priebeh zasadnutia: 
Predsedajúci udelil slovo P. Robovi (MIRRI SR). P. Roba (MIRRI SR) informoval, že predmetom návrhu 
na zmenu Programu Slovensko okrem úprav programu podľa bodu 2 písm. a) až c) je zmena finančného 
plánu programu vyplývajúca z potreby úpravy národných zdrojov financovania v priorite 2P1 
Energetická efektívnosť a dekarbonizácia, opatrení 2.1.2 „Znižovanie energetickej náročnosti budov“. 
Predmetná zmena programu vyplýva z dvoch dôvodov. Prvým dôvodom na úpravu je úprava pravidla 
financovania vzťahujúceho sa na alokáciu daného opatrenia. Pravidlá financovania sú stanovené 
v dokumente Stratégia financovania fondov EÚ na súčasné programové obdobie. Pôvodne pri tvorbe 
programu nebolo sprostredkovateľským orgánom SIEA použité správne pravidlo financovania. Touto 
úpravou sa použilo špecifické pravidlo financovania určené pre prijímateľov projektov, zameraných 
na financovanie aktivít so 100 % koeficientom na výpočet podpory poskytovanej na ciele v oblasti 
zmeny klímy, a to v súlade s pravidlami financovania stanovenými Stratégiou financovania. Druhým 
dôvodom na zmenu je úprava podielu prijímateľov v danom opatrení, ktoré sa predpokladá pri jeho 
implementácii. Predmetné zmeny majú následne vplyv na úpravu národných zdrojov financovania 
v rámci finančného plánu programu a daná zmena má celkový vplyv na zmenu národných zdrojov 
vo výške 7,145 mil. eur. Táto zmena je technického charakteru.  
 
K prezentácií neboli doplňujúce otázky a komentáre. Predsedajúci ukončil prerokovanie bodu 2 písm. 
d) zhrnutím, že ide o technickú zmenu, ktorá musí byť predmetom schvaľovania MV a následne bude 
predložená na schválenie EK (v rámci plánovanej revízie Programu Slovensko).  
 

e) Návrh na doplnenie kódu 077. Opatrenia týkajúce sa kvality ovzdušia a zníženia hluku medzi 
oblasti intervencie v opatrení 2.8.1 

 
Priebeh zasadnutia: 
Predsedajúci MV B. Sloboda a Ľ. Ďurič (MD SR) zhrnuli navrhovanú technickú úpravu Programu 
Slovensko: MD SR navrhlo do opatrenia 2.8.1 (CP2, priorita 2P3) doplniť nový kód intervencie „077 - 
Opatrenia týkajúce sa kvality ovzdušia a zníženia hluku“, prostredníctvom ktorého bude vykazovaná 
podpora pre nízkoemisné vozidlá, tzn. vozidlá s pohonom na stlačený zemný plyn (CNG) a biopalivá. 
Pre príslušný kód „077“ MD SR navrhlo prideliť orientačnú sumu programových zdrojov vo výške 30 
mil. eur. V čase od schválenia P SK prišlo k zmene definície CNG a biopalív na úrovni EÚ, ktoré sú podľa 
platnej legislatívy definované ako nízkoemisné palivá (nie bezemisné), túto zmenu bolo potrebné 
zohľadniť aj v P SK  úpravou kódu intervencie - z pôvodného kódu „082 - Koľajové vozidlá čistej 
mestskej dopravy“ na „077 - Opatrenia týkajúce sa kvality ovzdušia a zníženia hluku“. Ako uviedol Ľ. 
Ďurič (MD SR), návrh bol prerokovaný aj Komisiou pre CP3, ktorá ho odporučila MV na schválenie. Ako 
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zdôraznil predsedajúci MV B. Sloboda, ide o technickú úpravu P SK vyvolanú zmenou legislatívy EÚ, 
tzn. o priradenie správneho kódu intervencie pre daný typ akcie. Podpora pre autobusy s pohonom na 
CNG alebo bioplyn bola programovaná v rámci opatrenia 2.8.1. aj v pôvodne schválenej verzii P SK. 
K danému bodu neprebehla žiadna diskusia.  
 
Výsledok hlasovania:  schválené  
 

Počet prezentovaných členov: 35 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 4 členovia výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
Na záver bodu 2 zástupcovia občianskej spoločnosti odprezentovali svoju požiadavku: 
D. Čorbová (zástupkyňa občianskej spoločnosti) požiadala o informácie v nadväznosti na zasadnutie 
Komisie pre cieľ 5. Na Komisii pre cieľ 5 zástupcovia MIRRI SR navrhli vykonanie prieskumu medzi 
občianskou spoločnosťou. Cieľom je získať prehľad o potrebách v regiónoch a ich prepojení s cieľmi 
stanovenými v partnerskej dohode. D. Čorbová (zástupkyňa občianskej spoločnosti) vyjadrila záujem 
o rozvinutie myšlienky a požiadala o predstavenie návrhu spolu s časovým harmonogramom, aby sa 
mohol pripraviť dialóg s občianskou spoločnosťou. 
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že v rámci schválených presunov sa na základe požiadaviek územných 
partnerov z opatrení 5.1.1, 5.1.2, 5.2.1 a 5.2.2 presúva z celkovej alokácie 40 910 000 eur týchto 
opatrení 13 374 077 eur do iných opatrení, čo tvorí 33 % alokácie. Tie opatrenia sú zamerané na rozvoj 
kapacít nie len MNO, ale aj samospráv. V zmysle nariadenia o EFRR a KF sa podpora v rámci CP5 
poskytuje prostredníctvom stratégií územného a miestneho rozvoja formou integrovaných územných 
investícií. Práve z tohto dôvodu hľadá MIRRI SR iné možnosti ako podporiť zapojenie MNO 
do participácie na IÚS. MIRRI SR iniciuje rokovania s MPSVR SR (ESF+) s cieľom vzdelávať MNO ohľadom 
integrovaného územného mechanizmu a zvýšiť relevantnosť zástupcov občianskej spoločnosti 
pri tvorbe a aktualizácii IÚS. V krátkom čase je plánované stretnutie so splnomocnenkyňou vlády SR 
pre rozvoj občianskej spoločnosti za účasti MIRRI SR a MPSVR SR. B. Sloboda (MIRRI SR) doplnil, že 
z diskusií sa javí ako najefektívnejší individuálny prístup alebo paralelný proces, ktorý sa bude priamo 
venovať občianskej spoločnosti, aby mali dostatok vedomostí a schopností komunikovať 
pri integrovaných územných stratégiách s regionálnymi partnermi.  
Na margo harmonogramu jednotlivých krokov B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že dnes ešte jednotlivé 
kroky nie sú jasné, nakoľko, aktuálne nie sú dostupné voľné finančné alokácie v gescii SO MPSVR SR. 
Zároveň ešte prebiehajú debaty o tom, ako by mala vyzerať forma zastupovania občianskej spoločnosti 
či v Monitorovacom výbore a jej komisiách a aj v územných orgánoch.  Keď dôjde k dohode občianskej 
spoločnosti s Úradom splnomocnenkyne vlády SR na rozvoj občianskej spoločnosti na systéme 
fungovania v rámci Monitorovacieho výboru a v rámci komisií a do ESF+ sa  vrátia peniaze, ktoré boli 
dočasne presunuté iným SO (resp. ak sa navýšia prostriedky pre SO MPSVR SR), vtedy bude MIRRI SR 
vedieť prepojiť obsah s financovaním a vytvoriť nejakú formu podpory pre občiansku spoločnosť. Zatiaľ 
sme v štádiu rokovaní, ale všetkým nám ide o uchopenie obsahu, nastavenie formy a priradenie 
finančného krytia.  
V. Vozárová (MIRRI SR) doplnila, že po presune 33 % alokácie ostáva v týchto štyroch opatreniach ešte 
67 % alokácie, tým pádom ani občianskej spoločnosti nebráni nič predložiť projektový zámer RP alebo 
KR UMR. Zástupcovia občianskej spoločnosti alebo neziskový sektor sú v rámci tejto pripravovanej 
výzvy oprávneným prijímateľom. Pripravovaná výzva je nastavená tak, že je možnosť pre samosprávy 
mať až 3 partnerov, čiže zástupcovia občianskeho sektora môžu byť aj partnermi samospráv v rámci 
týchto 4 opatrení. Jedná sa o jednu výzvu pre všetky štyri opatrenia. Tu vidíme priestor pre MNO sa 
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zapojiť v rámci mechanizmu IÚI a zároveň hľadáme možnosti mimo CP5 a to z dôvodu, že v zmysle 
nariadenia celý CP5 musí byť implementovaný formou IÚI, preto MIRRI SR hľadá prostriedky aj v CP4.  
D. Čorbová (zástupkyňa občianskej spoločnosti) sa informovala, či by bolo možné k tejto téme 
zorganizovať  okrúhly stôl, aby sa nečakalo len na nejaké alokácie, ale aby bola téma myšlienkovo 
uchopená a prediskutovaná a aby boli pripravení na to, keď budú peniaze k dispozícii.  
B. Sloboda (MIRRI SR) navrhol, aby sa využila už existujúca pracovná skupina pod Úradom 
splnomocnenkyne vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti. V rámci tejto pracovnej skupiny sa doplní 
ako jeden z bodov agendy zisťovanie, kde by zástupcovia občianskej spoločnosti v regiónoch 
potrebovali podporu, aby boli efektívnejšími partnermi  pri tvorbe a implementácii IÚS. Táto platforma 
je vhodná na to, aby sa vykomunikovalo aký je potenciál v území u občianskej spoločnosti, kde by mohli 
vstupovať, kde sú ich priority, aby ich vedeli korektne komunikovať s územím. Aj MIRRI SR potrebuje 
navnímať akým spôsobom sa chce občianska spoločnosť rozvíjať v území. Následne bude MIRRI SR 
tieto poznatky komunikovať so zástupcami regiónov. Najbližšie zasadnutie pracovnej skupiny je 
plánované na 24.10.2024, pričom na tomto zasadnutí by bolo možné zaradiť agendu na prerokovanie 
s cieľom nadizajnovať formu a/alebo obsah prípadne nastaviť postupnosť krokov.  
 
3. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ RSO2.6. Podpora prechodu na obehové hospodárstvo, ktoré 
efektívne využíva zdroje.  
Opatrenie 2.6.3 Podpora prípravy odpadov na opätovné použitie, recyklácie odpadov vrátane 
anaeróbneho a aeróbneho spracovania biologicky rozložiteľných odpadov. 
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty  
 
Priebeh zasadnutia: Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 3. bod rokovania a odovzdal slovo 
J. Kadlečíkovej (MŽP SR), ktorá vo svojej prezentácii informovala o návrhu kritérií pre výber projektov 
vzťahujúcich sa na plánovanú dopytovo-orientovanú výzvu zameranú na prípravu odpadov 
na opätovné použitie, recykláciu odpadov a komplexné projekty recyklácie. Prezentácia je súčasťou 
prílohy č. 3 zápisnice. Oprávnenými žiadateľmi budú podniky. Výzva bude pripravovaná participatívne. 
P. Boijmans (EK) v súvislosti s implementáciou daného opatrenia poukázal na potrebu včasného 
spracovania aktualizácie Programu odpadového hospodárstva (POH), ktorého súčasné znenie je platné 
na obdobie rokov 2021 - 2025. POH predstavuje základnú podmienku pre špecifický cieľ 2.6 a 
omeškanie jeho aktualizácie by mohlo viesť k prerušeniu platieb pre dané opatrenie. J. Kadlečíková 
(MŽP SR) potvrdila, že príprava POH na roky 2026 -2035 už bola spustená. V roku 2023 prebehli prvé 
pracovné stretnutia a v tomto roku prebiehajú ďalšie pracovné stretnutia. V súčasnosti sa finalizujú 
opatrenia, ktoré budú zahrnuté v POH. MŽP SR je si vedomé zdĺhavosti celého procesu, nakoľko POH 
musí byť konzultovaný s EK, následne prejsť strategickým environmentálnym hodnotením a 
schválením zo strany vlády SR. Z uvedeného dôvodu MŽP SR vyvíja všetko úsilie pre včasné spracovanie 
aktualizácie POH s cieľom splniť základnú podmienku. 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 
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4. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ RSO2.7. Posilnenie ochrany a zachovania prírody, biodiverzity 
a zelenej infraštruktúry, a to aj v mestských oblastiach, a zníženie všetkých foriem znečistenia.  
Opatrenie 2.7.1 Vypracovanie a realizácia schválených dokumentov manažmentu osobitne 
chránených častí prírody a krajiny, konkrétne „Podpora záchranných zariadení a dokumentačná a 
muzeálna činnosť“. 
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 
  

Priebeh zasadnutia: Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 4. bod rokovania s tým, že 
ide o návrh kritérií pre výber projektov, odporúčaných Komisiou pre cieľ 2 na schválenie s úlohou pre 
MŽP SR, t. j. pri príprave výzvy posúdiť možnosť rozšírenia skupiny oprávnených žiadateľov o neštátne 
subjekty a participatívnym spôsobom výsledok posúdenia prerokovať s relevantnými partnermi. 
Predsedajúci komisie následne odovzdal slovo J. Kadlečíkovej (MŽP SR), ktorá prezentovala 
navrhované kritériá pre výber projektov. Prezentácia je súčasťou prílohy č. 3 zápisnice. J. Kadlečíková 
(MŽP SR) informovala, že MŽP SR aktuálne zhromažďuje informácie k možnosti rozšírenia okruhu 
žiadateľov, súvisí to aj s nastavením štátnej pomoci. Akonáhle bude MŽP SR disponovať dostatočným 
množstvom informácií, bude zástupcov občianske spoločnosti v danej veci informovať. Na základe 
uvedeného a s ohľadom aj na pripomienku EK bude výzva pripravovaná participatívne. P. Boijmans 
(EK) poďakoval za akceptovanie pripomienky, nakoľko špecifickému cieľu 2.7 venuje EK zvýšenú 
pozornosť, keďže vykazuje slabý pokrok a omeškanie v implementácii, na druhej strane ide o dôležitú 
oblasť podpory. P. Boijmans (EK) vyzval na posilnenie implementácie opatrenia, k skorému vyhláseniu 
výziev tak, aby bolo dostatok projektov vybraných, zazmluvnených a implementovaných. EK počíta 
s tým, že MŽP SR využije ponúknutú JASPERS expertízu k posilneniu implementácie tejto oblasti 
a privítala by, tam, kde je to možné, rozšírenie skupiny potenciálnych žiadateľov, čo by napomohlo 
k zvýšeniu absorpčnej kapacity daného opatrenia. Na záver P. Boijmans (EK) by uvítal poskytnutie 
informácii v tejto veci, keď sa daná otázka dorieši.  
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 35 členov výboru 

za hlasovalo: 35 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 
5. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ RSO2.7. Posilnenie ochrany a zachovania prírody, biodiverzity 
a zelenej infraštruktúry, a to aj v mestských oblastiach, a zníženie všetkých foriem znečistenia  
Opatrenie 2.7.8 Technické, technologické a ekonomické opatrenia na zníženie emisií znečisťujúcich 
látok do ovzdušia z veľkých a stredných stacionárnych zdrojov (pod schémou štátnej pomoci)  
Typ projektov: dopytovo – orientované projekty 
 
Priebeh zasadnutia: Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 5. bod a odovzdal slovo 
J. Kadlečíkovej (MŽP SR), ktorá prezentovala navrhované kritériá pre výber projektov pre danú 
aktivitu. Prezentácia je súčasťou prílohy č. 3 zápisnice. Navrhovanými žiadateľmi pre danú výzvu sú 
prevádzkovatelia zdrojov znečistenia ovzdušia, t. j. strední alebo veľkí znečisťovatelia.  Vzhľadom 
na vecné zameranie výzvy a okruh žiadateľov, MŽP SR neplánuje participatívnu prípravu výzvy. 
B. Zacharides (ZMOS) sa informoval, či sú oblasti riadenia kvality ovzdušia (ORKO) fixne dané a či je 
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možné výzvou reagovať aj na stále meniace sa podmienky. J. Kadlečíkovej (MŽP SR) uviedla, že výzva 
je v začiatkoch prípravy a je možné, že sa bude ešte upravovať. Avšak nateraz, tak ako je to 
zadefinované, budú uprednostňované oblasti v nasledujúcom poradí: 1. ORKO s prekračovaním 
limitných hodnôt stanovených pre mikročastice PM10 v Banskobystrickom a Košickom kraji, vrátane 
aglomerácie Košice, 2. ORKO, ktoré nie sú uvedené v 1. skupine a 3. ostatné oblasti SR (mimo ORKO).   
 
Výsledok hlasovania: schválené   
 

Počet prezentovaných členov: 35 členov výboru 

za hlasovalo: 34 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 1 člen výboru 

 
 

6. Rôzne 
 

a) Informácia o časovom harmonograme krokov s cieľom zabezpečenia participácie MNO 
na územných stratégiách 
 
Priebeh zasadnutia:  
Bod bol prerokovaný v rámci bodu 2  
 

b) Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko  
 
Priebeh zasadnutia:  

L. Šimko (MIRRI SR) odprezentoval implementáciu Programu Slovensko, ktorá je uvedená v prílohe 
č.  3.  

 
B. Zacharides (ZMOS) požiadal o informáciu, či sú kontrahované nejaké projekty v rámci IÚI. 
A. Červeňová (MIRRI SR) uviedla, že vo vyhlásených výzvach sekcie implementácie Programu 
Slovensko je alokovaných viac ako 840 miliónov eur (EÚ zdroj). Ku dnešnému dňu, 14.10.2024, evidujú 
predložených 72 žiadostí o NFP v hodnote 67 miliónov eur, z toho schválených je 9 projektov v objeme 
vyše 24 mil. eur a zazmluvnené sú zatiaľ 2 projekty. Taktiež poznamenala, že na RP a KR UMR sú 
aktuálne schválené projektové zámery v hodnote 385 miliónov eur. Tento objem, ale najmä objem 
predložených žiadostí o NFP (67 mil. eur) je vo vzťahu k alokácii vo výzvach nízky. Nárast kontrahovania 
postupuje pomalšie, čo je spôsobené časovým presunom overovania ďalších skutočností (ako napr.  
majetkovo – právne vzťahy a povolenia na realizáciu projektu) z procesu konania o žiadosti o NFP až 
do momentu pred podpisom zmluvy. Dodala, že ich čaká vyhlásiť už len poslednú výzvu v oblasti IÚI, a 
to konkrétne na podporu administratívnych kapacít a verejných politík. Návrh výzvy bol 11. 10.2024 
zaslaný do územia na pripomienkové konanie, ktoré potrvá 10 dní, po ktorom budú pripomienky 
vyhodnotené a výzva bude po kladnom stanovisko zo strany RO vyhlásená. 
B. Zacharides (ZMOS) požiadal o informáciu k aktuálnemu stavu vyhodnocovania výzvy z decembra 
2023, zameranej na podporu zníženia energetickej náročnosti vo verejných budovách (opatrenia 2.1.2 
a 2.2.2) a k plánovanému vyhláseniu tejto výzvy pre IÚI, ktorá mala byť vyhlásená začiatkom októbra. 
Zároveň sa žiadal o informáciu k stavu zazmluvnenia podpory pre regionálne energetické centrá, 
nakoľko Žilinský samosprávny kraj zriadil spoločnosť Energo-Eko-Služby, zamestnal ľudí a financuje ich 
platy cez zmeny rozpočtu, čo nie je ideálne riešenie. Ďalej poukázal na tému, ktorá bola diskutovaná aj 
na Európskom výbore regiónov, a to, uprednostňovanie implementácie plánov obnovy pred EŠIF, 
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ktorých implementácia sa posúva. Ako príklad zo Slovenska uviedol súbežné vyhlasovanie výziev 
na cyklodopravu z oboch podporných nástrojov, pričom dochádza ku konkurenčnému boju 
o oprávnené územia, na ktorých je možné podporovať cyklodopravu.  
J. Viskupič (SK8) uviedol, že by chcel nadviazať na predchádzajúce témy. Zmienil, že okrem hlasov 
primátorov je potrebné počúvať aj starostov a pri cyklotrasách nájsť vhodné riešenie. Poukázal na to, 
že nedávno bol zvolený regionálny cyklokoordinátor na sekcii SK8, a teda je dôležité zamerať sa na túto 
problematiku. Zároveň zdôraznil potrebu rozhýbať procesy na MH SR a SIEA. Uviedol tiež poznámku, 
že ako už spomínal aj v minulosti, bolo by vhodné, aby A. Červeňová zahrnula do prehľadov v rámci 
prezentácie presne to, o čom hovorila. Takáto vizualizácia by podľa neho pomohla všetkým. 
Zástupca EK uviedol, že viaceré z jeho komentárov už boli spomenuté v úvode. Nechcel ich opakovať, 
no zdôraznil, že pozitívnym prvkom je nárast miery zazmluvňovania od posledného stretnutia. Avšak 
upozornil, že tento nárast musí pokračovať, aby zazmluvnené projekty prispeli k dosiahnutiu cieľa 
do konca roku 2025. Ďalej poznamenal, že mnohé projekty boli schválené RP a KR UMR, ale teraz musia 
byť zazmluvnené a implementované, pretože miera absorpcie je pri IÚI stále príliš nízka. Zástupca EK 
verí, že je priestor na zefektívnenie a zlepšenie účinnosti tohto procesu. Dva ďalšie sektory, ktoré chcel 
zdôrazniť, sú FST a CP3. Pokiaľ ide o FST, situácia vyzerá relatívne dobre v porovnaní s inými 
špecifickými cieľmi. Avšak pripomenul, že FST je čiastočne financovaný prostredníctvom nástroja Next 
Generation EU, a preto je potrebné dosiahnuť požadovanú absorpciu do konca roku 2026. Z tohto 
dôvodu apeloval na rýchle zazmluvnenie projektov v rámci FST, najmä tých, ktoré sú financované 
prostredníctvom finančných nástrojov cez Slovak Investment Holding, a. s. Uviedol, že akonáhle budú 
tieto projekty zazmluvnené, bude možné zahrnúť ich do žiadosti o platbu, čo by malo pozitívny vplyv 
na absorpciu prostriedkov FST a celkový pokrok implementácie. V druhom bode sa venoval CP3 . 
Poukázal na to, že v prehľadovej tabuľke bolo uvedené, že absorpcia v tomto sektore je zatiaľ 0 %, 
avšak v aktuálnej prezentácii v pravej časti vidno, že MD SR vykázalo výdavky vo výške 87 miliónov eur. 
Požiadal o vysvetlenie tohto nesúladu medzi prehľadom a skutočnými údajmi, pravdepodobne kvôli 
fázovaným projektom.  
L. Šimko (MIRRI SR) informoval o zavedených bilaterálnych dohľadoch nad SIEA s MH SR za účelom 
zlepšenia implementácie a vyzval zástupcu SIEA k poskytnutiu detailných informácií k aktuálnemu 
stavu výziev.  
M. Fiala (SIEA) reagoval na položené otázky. Vo vzťahu k výzve na podporu zníženia energetickej 
náročnosti vo verejných budovách uviedol, že nateraz bolo zazmluvnených 160 projektov, pričom 
zazmluvňovanie postupne pokračuje. Pokiaľ ide o plánovanú výzvy pre IÚI, tá je naviazaná na výzvu 
FST, v rámci ktorej došlo k úprave pravidiel štátnej pomoci s cieľom podpory aj projektov, ktorých 
podpora bola problematická pri prvej výzve z decembra 2023. Jej predloženie na schválenie sa plánuje 
ešte v októbri. Pokiaľ ide o podporu pre Krajské energetické centrá (KEC) a Regionálne centrá 
udržateľnej energetiky (RCUE), nová smernica o energetickej efektívnosti pozdržala celý proces, 
nakoľko z nej vyplývajú nové úlohy pre Slovensko, z ktorých časť by mohla byť realizovaná 
prostredníctvom práve týchto 2 národných projektov (opatrenie 2.1.3) – NP Kapacity pre regióny 
(RCUE,KEC) a NP Rozšírenie informačného systému energetickej efektívnosti (RISEE). SIEA pracuje 
na rýchlom vyriešení daných úloh do konca roka. 
L. Šimko (MIRRI SR)  k otázke EK uviedol, že ide o čerpanie z fázovaných projektov. 
Š. Pavlík (SK8) uviedol, že ho zaujíma, či existuje nejaký scenár na zvýšenie DPH. Uviedol, že 
momentálne je situácia taká, že RP síce schválila projektové zámery, ale jednotliví žiadatelia akoby 
takticky vyčkávali a nechcú podať žiadosti o NFP. Tým pádom sa proces nachádza opäť v začarovanom 
kruhu, čo môže ohroziť implementáciu a viesť k slabému čerpaniu.  
J. Červenáková (ÚMS) uviedla, že by chcela zopakovať otázku, ktorú položila na Rade vlády 
pre regionálny rozvoj, a to týkajúcu sa miliardy eur, ktorá má byť použitá na odstraňovanie dôsledkov 
povodní. Zaujímala sa o to, ako sa tieto prostriedky dotknú konkrétnych cieľov a či už existuje predstava 
o tom, ako bude táto suma rozdelená. Spomenula, že niektoré členské mestá boli povodňami 
zasiahnuté, a vzhľadom na verejne dostupné informácie sa mestá pýtajú, kedy a akým spôsobom budú 
tieto prostriedky dostupné.  
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L. Šimko (MIRRI SR) vidí problém v tom, že pravdepodobne prijímatelia nebudú chcieť predkladať 
projekty pri súčasnej sadzbe DPH. Predpoklad je, že nebudú k dispozícii ďalšie finančné zdroje alebo 
iné riešenia, a preto budú musieť prijímatelia prispôsobiť svoje projekty zvýšenej sadzbe DPH. Uviedol, 
že dodatočná alokácia na tento účel nebude k dispozícii. Čo sa týka alokácie miliardy eur z Programu 
Slovensko poznamenal, že táto miliarda je z flexibility, ktorá ešte nebola pridelená. Očakáva, že EK 
v priebehu tohto týždňa predloží legislatívny návrh, ktorý by mal tieto prísľuby pretaviť do konkrétnej 
legislatívy. Všetko bude závisieť od ďalších negociácií. 
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že momentálne nemajú presné údaje o dopadoch zmeny sadzby DPH. 
Nie je nastavený žiaden mechanizmus, ktorý by dofinancoval a menil alokácie, ktoré už boli dané. 
Taktiež zdôraznil, že otázka DPH sa určite bude riešiť, keďže už dostali viacero žiadostí o usmernenie, 
no momentálne nemajú odpoveď na to, čo sa v tejto oblasti môže urobiť. Čo sa týka povodní a miliardy 
eur uviedol, že existujú indície, že preventívne opatrenia nebudú plne zahrnuté, pretože už sú zahrnuté 
v súčasných programoch. Zmena nariadenia by sa mala týkať sanačných opatrení, a zatiaľ na Slovensku 
bolo identifikovaných zhruba štvrť miliardy eur v tejto oblasti. Uviedol, že v decembri na ďalšom 
zasadnutí MV bude poskytnutých viac odpovedí k obom otázkam. 
 
c) Informácia o strednodobom preskúmaní Programu Slovensko 

 
Priebeh zasadnutia:  

B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že z legislatívy EÚ vyplýva povinnosť vykonať strednodobé preskúmanie 

Programu Slovensko (mid-term-review alebo MTR) a výsledky posúdenia výkonnosti programu zaslať 

EK najneskôr do 31. marca 2024. MIRRI SR vníma tento proces ako dôležitý, keďže vedie 

k odblokovaniu sumy flexibility (1,98 mld. EUR), ktorá do rozhodnutia EK o schválení výsledkov 

posúdenia MTR nie je k dispozícii na výber operácií v rámci Programu Slovensko. Výsledkom MTR môže 

byť potvrdenie sumy flexibility tak, ako bola pôvodne pridelená, alebo z posúdenia môže vzísť potreba 

sumu flexibility prideliť iným spôsobom a teda výsledky posúdenia MTR spojiť so žiadosťou o zmenu 

programu. Doteraz bolo našim cieľom urobiť technické strednodobé preskúmanie programu, vedúce 

k čo najrýchlejšiemu uvoľneniu sumy flexibility. Ako však EK viackrát upozornila, či už na bilaterálnych 

rokovaniach alebo aj počas nedávneho webináru, ktorý bol venovaný procesu MTR, väčšina programov 

politiky súdržnosti, ktoré boli schválené v roku 2022, sa stretáva s oneskoreným alebo pomalým 

štartom implementácie – preto EK nepodporuje rozsiahle preprogramovanie. Takýto postoj zastáva aj 

MIRRI SR ako riadiaci orgán – MTR by nemalo obsahovať revíziu programu, sme na začiatku 

implementácie, mali by sme sa sústrediť na zrýchlenie tempa implementácie a plnenie cieľov 

stanovených v programe. Avšak po oznámení EK, že bude možné fondy EÚ využiť aj na financovanie 

následkov nedávnych povodní by mohla nastať situácia, že súčasťou MTR bude aj žiadosť o zmenu 

programu. Revíziu programu, ktorou by sa vyčlenili zdroje na sanáciu škôd po povodniach (prípadne aj 

posilnenie preventívnych opatrení), nie je však nutné spájať s procesom MTR, všetko bude závisieť 

od rýchlosti prijatia legislatívnych zmien zo strany EK, ako aj od ich obsahu a následne od negociácií 

na slovenskej strane. Otvorenou otázkou ostáva aj príležitosť využiť iniciatívu STEP v Programe 

Slovensko, k čomu SR nabáda aj EK vo svojej Správe o krajine 2024 v rámci Európskeho semestra; táto 

príležitosť je stále aktuálna, aj keď doteraz nebolo prezentované, že sa ide STEP využiť. V nasledujúcich 

mesiacoch čaká RO a SO intenzívna práca na zhodnotení výkonnosti programu, bude sa musieť 

analyticky a pragmaticky zhodnotiť reálny stav implementácie jednotlivých priorít, zvážiť, aké sú 

možnosti pre využitie príležitostí, ktoré ponúka legislatíva EÚ či už v rámci STEPu alebo chystanej 

úpravy kvôli povodniam. Finálna podobu strednodobého preskúmania programu bude predložená MV 

najneskôr v priebehu februára 2025. Viac informácií k STEPu a možnej podpore pre škody po záplavách 

bude poskytnutých na zasadnutí MV v decembri 2024.  
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L. Šimko (MIRRI SR) potvrdil, že zámer realizovať MTR v technokratickom móde bol prezentovaný aj 

na úrovni vedenia MIRRI SR. Avizovaná podpora EK na krytie výdavkov spojených so sanáciou škôd 

spôsobených povodňami aj z programov kohéznej politiky (očakáva sa legislatívny návrh na strane EÚ) 

zmenil náhľad na rýchle MTR bez revízie programu, v prípade včlenenia nového špecifického cieľa sa 

očakáva umožnenie 100 % financovania z EÚ zdroja a 30 % záloha (viaže sa k takto vyčlenenej alokácii).  

Otvorenou ostáva finálna podoba EÚ legislatívy ako aj to, či by takáto revízia programu bola predložená 

pred MTR, s MTR alebo aj neskôr. Pokiaľ ide o STEP (kde je účinná legislatíva od marca 2024), kľúčové 

rezorty, ktoré by mohli navrhnúť STEP investície podľa nariadenia a metodiky STEP sú MH SR, 

MŠVVaM SR, MŽP SR a MZ SR. Podľa dostupných informácií, 5 krajín podalo revízie programu 

s využitím STEP priorít na podporu strategických investícii v objeme cca 6 mld. eur (Nemecko, Dánsko, 

Francúzsko, Taliansko, Rumunsko). Aj v prípade navrhnutia novej STEP priority v programe by bolo 

možné využiť 100 % financovanie zo zdroja EÚ a 30 % zálohu, čo by pri súčasnom úsilí konsolidácie 

verejných financií malo pozitívny prínos. Začala sa diskusia so sprostredkovateľskými orgánmi, zvažuje 

sa tento postup, nič však ešte nie je rozhodnuté. Informáciu o STEP si vyžiadali aj partneri na Komisii 

pre cieľ 1 (na rokovaní 21/10/2024).  

 
d) Informácia o aktualizácii Harmonogramu plánovaných výziev, verzia 3 
Priebeh zasadnutia:  
Predsedajúci udelil slovo Pavlovi Robovi (MIRRI SR). MIRRI SR vypracovalo aktualizáciu 
harmonogramu plánovaných výziev, verziu 3.0 so stavom k 30.6.2024. Aktualizácia bola zverejnená 
17.9.2024. K dlhšiemu času, ktorý trval do času zverejnenia aktualizácie harmonogramu Pavol Roba 
(MIRRI SR) uviedol, že je potrebné zobrať do úvahy skutočnosť, že MIRRI SR v danom prípade 
komunikuje v podstate s 13 poskytovateľmi, a kým nie sú odstránené problémy a otázky s posledným 
poskytovateľom, nebolo možné aktualizáciu zverejniť. Avšak v súčasnosti už MIRRI SR spustil novú 
aktualizáciu harmonogramu, verziu 4.0, ktorá bude zverejnená v krátkom čase. 

 
V rámci harmonogramu plánovaných výziev sa do konca roka 2024 plánuje vyhlásiť 121 výziev 
v objeme 3,7 mld. eur a na rok 2025 je plánovaných vyhlásiť 110 výziev v objeme 1,3 mld. eur. Za všetky 
fondy sa v rokoch 2024 a 2025 plánujú vyhlásiť výzvy v celkovej výške 4,971 mld. eur. 

 
L. Šimko (MIRRI SR) následne uviedol, že aj v nadväznosti na značný počet výziev, ktoré sa plánujú 
vyhlásiť do konca roka 2024, poskytovatelia nemôžu očakávať, že výzvy predložené po 15.12.2024 
budú riadiacim orgánom schválené do 31.12.2024. 
J. Červenáková (ÚMS) požiadala o informáciu, prečo sa v rámci harmonogramu plánovaných výziev 
počíta s vyhlásením výziev technickej pomoci.  
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že výzvy technickej pomoci sa vyhlasujú v dvojročných obdobiach. 
Doteraz boli vyhlásené výzvy na alokáciu technickej pomoci na roky 2023 – 2024 a nové plánované 
výzvy budú kryť obdobie rokov 2025 – 2026. 

 
e) Zmena gestora implementácie opatrenia 2.7.10 Eliminácia fragmentácie krajiny rozrastania 

zastavaných plôch prostredníctvom revitalizácie zanedbaných a nevyužívaných území 
v intravilánoch sídiel z MD SR na MIRRI SR 
Priebeh zasadnutia:  
B. Sloboda (MIRRI SR) informoval, že nadobudnutím účinnosti novely, tzv. kompetenčného zákona 
prešla pôsobnosť MD SR v oblasti tvorby a uskutočňovania politiky mestského rozvoja na MIRRI SR. 
Na základe týchto skutočností dochádza k zmene poskytovateľa pre výzvy v rámci opatrenia 2.7.10 
z MD SR na MIRRI SR. V. Sirotka (SAMP) sa informoval či dôjde aj k zmene kompetencii stavebných 
úradov. B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že táto zmena sa nijako nedotýka stavebných úradov.  
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7. Záver 
 
V závere predsedajúci informoval, že nasledujúce zasadnutie bude 2.12. alebo 16.12.2024 spolu 
so zasadnutím k IÚI. 
 

Meno  Dátum  Podpis 

Michal Dobrík Tajomník 
MV 

13.11.2024 v.r. 

Zuzana Nádaská Overovateľ  
MV 

13.11.2024 v.r. 

Boris Sloboda predseda 
MV 

(splnomocnenie) 

15.11.2024 v.r  
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Použité skratky: 

AK administratívne kapacity 

CP cieľ politiky súdržnosti 

DG REGIO DG Regional and Urban Policy 

EFRR  Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK Európska komisia 

EFRR Európsky fond regionálneho rozvoja 

ESF+ Európsky sociálny fond plus 

FST Fond na spravodlivú transformáciu 

HSR SR Hospodárska a sociálna rada SR 

IÚI integrované územné investície 

IÚS integrované územné stratégie 

IÚR integrovaný územný rozvoj 

Komisia pre cieľ 1 
– 5, komisia 

Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 
2027 pre konkrétny cieľ politiky súdržnosti 

KR UMR Kooperačná rada udržateľného mestského rozvoja 

MD SR Ministerstvo dopravy SR 

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR  
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MŠVVaM SR Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a mládeže SR 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 

NFP nenávratný finančný príspevok 

PO programové obdobie 

POO Plán obnovy a odolnosti 

RO riadiaci orgán 

RP Rada partnerstva 

RÚZ Republiková únia zamestnávateľov 

SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SO sprostredkovateľský orgán 

SOPK Slovenská obchodná a priemyselná komora 

SR Slovenská republika 

TP technická pomoc 

UMR  udržateľný mestský rozvoj 

ÚMS Únia miest Slovenska 

ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 

 


